
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Side 1/2 

 
 
Besvarelse af spørgsmål nr. 1280 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1280 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 20. juni 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Julie C. Gade Mikkelsen 
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Spørgsmål nr. 1280 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren – på baggrund af at Den Uafhængige 
Politiklagemyndighed (DUP) den 11. juni 2025 meddelte 
følgende: ”Den Uafhængige Politiklagemyndighed har på 
baggrund af TV2’s udsendelse Den sorte svane afsnit 6 og 7 i 
dag besluttet at iværksætte efterforskning af politiets mulige 
strafbare forhold vedrørende en række af de episoder, der 
fremgår af de to afsnit” – oplyse, hvilke ”mulige strafbare 
forhold” DUP efterforsker?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Den Uafhængige Politiklagemyndighed, der har oplyst 
følgende: 
 

”Som det fremgår af Politiklagemyndighedens 
pressemeddelelse af 11. juni 2025, har Politiklagemyndigheden 
på baggrund af TV2’s udsendelse Den sorte svane afsnit 6 og 7 
iværksat efterforskning af politiets mulige strafbare forhold 
vedrørende en række af de episoder, der fremgår af de to afsnit. 
 
Efterforskningen er i den indledende fase, og 
Politiklagemyndigheden er bl.a. i gang med at indhente 
materiale, som efterfølgende skal bearbejdes. 
 
Når sagen er færdigefterforsket, sendes en redegørelse om 
efterforskningen til statsadvokaten, der træffer afgørelse i 
sagen.” 

 
Da der er tale om en verserende efterforskning i Politiklagemyndigheden, 
som er en uafhængig myndighed, ønsker jeg af principielle grunde ikke at 
kommentere efterforskningen yderligere. 
 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 1280 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg
	Spørgsmål nr. 1280 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:
	Svar:


